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PROTOKÓŁ Nr VIII/2025 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 5 lutego 2025 r. 

 

 

     VIII Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w Sali nr 19 Urzędu Miasta Wąbrzeźno przy 

ulicy Wolności 18 i trwała od godz. 13.30 do godz. 15.11. 

Ad 1 

      Otwarcia VIII sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Małgorzata 

Biewald. Następnie pani Małgorzata Biewald  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady będą transmitowane  i utrwalone 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha 

Trzcińskiego, panią Mariolę Frankowską Skarbnik Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz 

Miasta, Radcę Prawną Urzędu Miasta, dyrektorów miejskich jednostek oświatowych 

i kulturalnych, prezesów miejskich spółek, pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, 

oglądających obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

Ad 2 

   Pani Małgorzata Biewald na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, że  

w obradach uczestniczy 14 radnych.  

W VIII sesji nie uczestniczył Radny pan Leszek Mirocha.  

Radna pani Żaneta Pinkowska opuściła obrady o godzinie 14.00. 

  Ad 3 

    Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 
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6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno z działalności za 

2024 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej na dofinansowanie działalności Społecznej Straży Rybackiej Koła 

Miejskiego Polskiego Związku Wędkarskiego w Wąbrzeźnie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej na dofinansowanie projektu „Nasz Mały Świat”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej na dofinansowanie działalności bieżącej Wąbrzeskiego 

Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2025-2040. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźno  na 2025 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na 

nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy ulicy Macieja Rataja. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta 

Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy ulicy św. Floriana. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy ul. Chełmińskiej.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. 

17. Wolne głosy. 

18. Zamknięcie VIII sesji Rady Miasta. 

Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany porządku obrad VIII sesji Rady Miasta 

Wąbrzeźno.  

Ad 4 

     Pani Małgorzata Biewald przekazała, że na adres poczty elektronicznej został wysłany 

Protokół z VII sesji Rady Miasta. Powyższy protokół wysłany został w wersji edytowalnej 

z możliwością wprowadzenia poprawek. Oznajmiła, że jeżeli nie ma uwag uznaje, iż Protokół 

został przyjęty. 
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Ad 5 

    Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał  Radnych Rady Miasta z Informacją o pracy Burmistrza 

w okresie międzysesyjnym.  

Ad 6 

  Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald poinformowała, że zgodnie z treścią§54 ust. 

5 Statutu Gminy Miasto Wąbrzeźno, Komisje przedkładają Radzie Miasta roczne sprawozdania 

ze swojej działalności. Przypomniała, że w Radzie Miasta funkcjonują następujące Komisje: 

Komisja Rewizyjna, 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Budownictwa i Inwestycji oraz Ochrony Środowiska, 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa. 

Następnie przewodniczący ww. Komisji Rady Miasta Wąbrzeźno odczytali Sprawozdania  

z działalności za 2024 rok. 

Ad 7 

     Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że wszystkie złożone na VIII sesję Rady Miasta 

Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione i omówione podczas wspólnego 

posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się w dniu  3 lutego br. o godzinie 

13.30. Oznajmiła, że w dniu dzisiejszym na sesji Rada będzie uchwały przyjmować w drodze 

poszczególnych głosowań. 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym gminy, związki międzygminne oraz stowarzyszenia jednostek 

samorządu terytorialnego mogą sobie wzajemnie bądź z innym jednostkom samorządu 

terytorialnego udzielić pomocy, w tym pomocy finansowej. 

Wyjaśnił, że przepis art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 

stanowi, że z budżetu jednostek samorządu terytorialnego może być udzielona dotacja celowa 

lub pomoc rzeczowa innym jednostkom samorządu terytorialnego. 

W związku z wnioskiem Powiatu Wąbrzeskiego, mając na uwadze cel działalności 

Społecznej Straży Rybackiej działającej na terenie Powiatu Wąbrzeskiego, której 

podstawowym celem jest ochrona środowiska naturalnego nad jeziorami i terenami 

przywodnymi, planuje się dofinansowanie w kwocie 1.000,00 zł z przeznaczeniem na 

działalność Społecznej Straży Rybackiej Koła Miejskiego Polskiego Związku Wędkarskiego 

w Wąbrzeźnie. 
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Uchwała Nr VIII/72/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r. w sprawie 

udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 

dofinansowanie działalności Społecznej Straży Rybackiej Koła Miejskiego Polskiego 

Związku Wędkarskiego w Wąbrzeźnie podjęta przy 13 głosach „za”. 

Ad 8 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, iż w związku z wnioskiem Powiatu Wąbrzeskiego, 

mając na uwadze cel działalności i potrzeby osób z niepełnosprawnościami planuje się  

dofinansowanie w kwocie 2.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację projektu „Nasz Mały 

Świat ” 

Kwota zostanie przekazana w 2025 r. zgodnie z terminem określonym w umowie. 

Uchwała Nr VIII/73/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r. w sprawie 

udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 

dofinansowanie projektu „Nasz Mały Świat” podjęta została przy 13 głosach „za”. 

Ad 9 

     Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że w związku z wnioskiem Powiatu 

Wąbrzeskiego i Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski, mając na 

uwadze potrzeby osób z niepełnosprawnościami planuje się dofinansowanie w kwocie 

17.500,00 zł do wydatkowania w 2025 r. na realizację projektu „Wyrównywanie różnic 

pomiędzy regionami III” na 2024 r. i 2025 r., w ramach którego może być przeprowadzony 

remont - ocieplenie ścian budynku głównego, wymiana parapetów oraz naprawa gzymsu  

budynku użyczonego stowarzyszeniu przez Gminę Miasto Wąbrzeźno. Edycja programu 

w 2024 roku dopuściła możliwość wnioskowania o środki na przeciwdziałanie degradacji 

infrastruktury istniejących warsztatów terapii zajęciowej. Zadanie możliwe jest dzięki 

dofinansowaniu ze środków PFRON do 80% całkowitych kosztów.  

Kwota 17.500,00 zł z łącznej kwoty 35.000,00 zł, zostanie przekazana w 2025 r., zgodnie 

z terminem określonym w umowie. 

Uchwała Nr VIII/74/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r. w sprawie 

udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 

dofinansowanie działalności bieżącej Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom 

Specjalnej Troski podjęta została przy 13 głosach „za”. 
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Ad 10 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej  zmianie ulega 

deficyt z kwoty 2.500.000,00 zł do kwoty 4.602.971,44 zł. Wyjaśnił, że wynika to 

z wprowadzenia środków niewydatkowanych w 2024 roku, których konieczność 

wprowadzenia do budżetu wynika z terminów realizacji wydatków.  

Poinformował, że środki krajowe zwiększające przychody i wydatki na rok 2025 to kwota  

357.302,16 zł. Natomiast razem przychody z tytułu niewykorzystanych środków w 2024 r. to 

kwota 2.102.971,44 zł. 

W przedstawionym WPF w załączniku przedsięwzięcia wprowadza się: 

- zmianę do projektu Cyberbezpieczny samorząd w wydatkach bieżących kwotę 1.643,75 zł 

i wydatkach inwestycyjnych kwotę 235.463,21zł. Razem zwiększenie 237.106,96 zł, 

- zmianę do projektu Przepis na Opiekę - usługi społeczne dla mieszkańców Wąbrzeźna 

w wydatkach bieżących w 2025 r. 1.745.859,91 zł, w 2026 r. zmniejszenie o 1.002.387,44 zł 

i w 2027 r. zwiększenie o 391.439,94 zł. Razem zwiększenie 1.134.911,81 zł, 

- program „Czyste powietrze" na lata 2025-2026, w 2025 roku 32.333,00 zł, w 2026 roku 

2.667,00 zł, 

- zmianę w przedsięwzięciach dotyczących przebudowy dróg, gdzie zwiększa się środki 

w kwocie 30.000,00 zł, w związku z przygotowaniem projektów, których wykonanie 

przekracza rok. 

Uchwała Nr VIII/75/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 

2025 – 2040 podjęta została przy 13 głosach „za”. 

Ad 11 

   Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że dochody miasta na 2025 rok po zmianach 

05 lutego 2025 roku zwiększają się o kwotę 2.360.436,90.zł. Dodał, że bardzo szczegółowo 

wszystkie korekty do budżetu na 2025 rok omówiła pani Mariola Frankowska Skarbnik Miasta 

podczas wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady w dniu 3 lutego br. Oznajmił, że 

proponowane zmiany nie obejmują żadnych nowych inwestycji. Dotyczą wyłącznie 

wprowadzenia do budżetu kwot wynikających z otrzymanych decyzji oraz przesunięć między 

działami klasyfikacji budżetowej.  

Uchwała Nr VIII/76/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno na 2025 r. podjęta 

została przy 13 głosach „za”. 
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Ad 12 

Pan Tomasz Zygnarowski przypomniał, że w 2022 roku Gmina Miasto Wąbrzeźno wraz 

z ośmioma innymi samorządami przystąpiła to utworzenia spółki SIM Nowy Dom. Na 

utworzenie spółki każdy samorząd pozyskał ze środków rządowych kwotę 3.000.000 zł. Dodał, 

że głównym celem i zadaniem spółki jest budowanie tanich mieszkań dla mieszkańców danego 

samorządu. Oznajmił, że na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno obecnie spółka SIM Nowy Dom 

buduje blok wielorodzinny przy ul. ks. W. Kiedrowskiego gdzie na parterze zlokalizowany 

będzie żłobek, a na wyższych kondygnacjach 21 lokali mieszkalnych. Przekazał, że Gmina 

Miasto Wąbrzeźno przeprowadziła nabór chętnych na mieszkania. Wyłonieni w drodze 

procedury mieszkańcy podpisali umowy oraz dokonali wpłaty partycypacji w kosztach budowy 

budynku przy ul. ks. W. Kiedrowskiego. Następnie pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że 

spółka SIM Nowy Dom w celu realizacji zadnia pozyskuje różne środki między innymi dotacje 

Rządowe, a także tani kredyt w ramach Społecznego Budownictwa Czynszowego z Banku 

Gospodarstwa Krajowego. Wyjaśnił, że aby spółka SIM Nowy Dom mogła ww. kredyt 

zaciągnąć i wprowadzić do konstrukcji finansowej budowy bloku, którego wartość oszacowano 

na 11.000.000 zł to Bank Gospodarstwa Krajowego żąda pewnej formy zabezpieczenia. Po 

przeprowadzeniu analiz stwierdzono, że Stadion Miejski w Wąbrzeźnie zostanie wskazany jako 

zabezpieczenie inwestycji prowadzonej przez SIM Nowy Dom. W związku z powyższym 

w celu umożliwienia zakończenia spółce SIM Nowy Dom dokończenia rozpoczętej inwestycji 

przy. ul. ks. W. Kiedrowskiego i zaciągnięcie kredytu na preferencyjnych warunkach niezbędne 

jest podjęcie przedmiotowej uchwały.  

Uchwała Nr VIII/77/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości gruntowej zabudowanej, 

stanowiącej własność Gminy Miasto Wąbrzeźno podjęta została przy 10 głosach „za” i 3 

głosach „wstrzymuję się od głosu”.  

Ad 13 

Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że trzy kolejne projekty uchwał dotyczą zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla trzech różnych 

obszarów. Poinformował, że dla proponowanych trzech uchwał wszystkie projekty poddane 

zostały wymaganej procedurze planistycznej. Uzyskały wymagane opinie i uzgodnienia oraz 

poddane zostały konsultacjom społecznym. Następnie pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że 

pierwsza uchwała dotyczy obszaru ulicy Macieja Rataja. Wyjaśnił, że zmiana 

zagospodarowania przestrzennego miasta dotyczy terenu należącego do firmy Ergis w pobliżu 

funkcjonującej fermy fotowoltaicznej. Dodał, że firma Ergis zwróciła się z wnioskiem o zmianę 
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przeznaczenia omawianego obszaru, ponieważ zamierza dołożyć kolejne panele fotowoltaiczne 

celem pozyskiwania większej ilości energii słonecznej na potrzeby zakładu.  

Uchwała Nr VIII/78/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r. w sprawie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla 

obszaru położonego przy ulicy Macieja Rataja podjęta została przy 13 głosach „za”. 

 

Ad 14 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że podobnie jak w przypadku poprzedniej uchwały 

proponowana zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wąbrzeźna 

dla obszaru położonego przy ulicy św. Floriana jest konsekwencją złożonego wniosku przez 

właściciela nieruchomości i pozytywnie przeszła całą procedurę planistyczną. Omawiany 

obszar obejmuje byłą nie czynną stację benzynową przy ul. św. Floriana, którą zakupił 

wnioskodawca z zamiarem wykorzystania  ww. terenu zgodnie z prowadzoną działalnością 

gospodarczą.  

Uchwała Nr VIII/79/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r. w sprawie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta Wąbrzeźna dla obszaru 

położonego przy ulicy św. Floriana podjęta została przy 13 głosach „za”. 

Ad 15 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że proponowana zmiana  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla obszaru położonego przy 

ul. Chełmińskiej jest bardziej skomplikowana niż w przypadku dwóch poprzednich projektów 

uchwał, ponieważ dotyczy interesów większej ilość właścicieli nieruchomości oraz obejmuje 

większy obszar przestrzenny powyższego planu. Wyjaśnił, że konsekwencją uchwalenia przez 

Radę Miasta zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego będzie rozwój 

obszaru zlokalizowanego między ulicą Chełmińską, drogą powiatową w kierunku 

miejscowości Wronia oraz linią brzegową jeziora Zamkowego. Na obszarze objętym zmianą 

proponuje się uporządkowanie sieci dróg i przede wszystkim rozwój budownictwa 

jednorodzinnego i pensjonatowego. W powyższej procedurze podjęto działania szersze niż 

przewidują przepisy ustawowe polegające na włączeniu większej ilości mieszkańców poprzez 

konsultacje dotyczące prac planistycznych. Oświadczył, że właściciele działek 

zlokalizowanych na powyższym obszarze wyrazili pozytywną opinie oraz zgodę na 

zagospodarowanie zgodnie z proponowanym planem.  
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Uchwała Nr VIII/80/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r.  w sprawie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wąbrzeźna dla 

obszaru położonego przy ul. Chełmińskiej podjęta została przy 13 głosach „za”. 

 

Ad 16 

     Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald przekazała, że zgodnie z treścią paragrafu 

59 ustęp 3 Statutu Rady Miasta Wąbrzeźno Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zobligowany 

jest przedłożyć Radzie na początku każdego roku kalendarzowego plan pracy na kolejny rok.     

W związku z powyższym istnieje konieczność przyjęcia planu pracy Komisji w drodze 

uchwały.  

 

Uchwała Nr VIII/81/25 Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 5 lutego 2025 r.  w 

sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok podjęta została 

przy 13  

głosach „za” 

Ad 17 

    Radna pani Małgorzata Zaleśna poinformowała, że od 1 stycznia 2025 roku obowiązuje 

segregacja nowej frakcji odpadów czyli tekstylia, tkaniny i itp. rzeczy. Oznajmiła, że 

mieszkańcy spółdzielni mieszkaniowych otrzymali informację, aby powyższe odpady 

gromadzić w workach, które będzie można wystawiać w określonych terminach celem zabrania 

lub indywidualnie dostarczyć do punktu segregacji PSZOK przy ul. 750 lecia. Oznajmiła, że 

w dniu 23 stycznia br., w gazecie CWA zamieszczony został artykuł, w którym podano 

informację, że na terenie miasta pojawią się specjalne pojemniki do odbioru powyższych 

odpadów. Powiedziała, że mieszkańcy domagają się ustawienia pojemników na tekstylia aby 

nie gromadzić tego rodzaju odpadów w domach w workach, gdyż nie wszyscy posiadają 

miejsce do ich składowania. Zapytała Burmistrza Wąbrzeźna czy może przekazać 

mieszkańcom informację kiedy i gdzie zostaną ustawione pojemniki na tekstylia i tkaniny 

w Wąbrzeźnie. 

      Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że należy pamiętać, iż nie można dowolnie dokładać 

nowego rodzaju pojemników do segregacji odpadów komunalnych w ciągu roku jeżeli nie było 

to ujęte i skalkulowane w podpisanej umowie z firmą realizującą zadanie odbioru nieczystości 

na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno. Dodał, że przepisy ustawy dopuszczają indywidualny 

wywóz odpadów do PSZOK. Oświadczył, że poprosił Kierownika Wydziału Gospodarki 
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Komunalnej i Mieszkaniowej aby rozeznać możliwości ustawienia kilku pojemników na 

tekstylia na terenie miasta.  

     Pani Marzanna Wiśniewska Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

oznajmiła, że obecnie większość gmin kwestię frakcji odpadów typu tekstylia uregulowało 

możliwością dostarczenia do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Dodała, że 

na potrzeby mieszkańców ustalono, że zostaną przeprowadzone zbiórki odpadów typu tekstylia 

podobnie jak dla odpadów wielkogabarytowych czyli wiosną i jesienią. Obecnie 

zaproponowano zbiórkę odpadów typu tekstylia dla mieszkańców miasta raz na kwartał. 

Wyjaśniła, że szczegóły odbioru powyższych odpadów zostaną omówione z przedstawicielami 

spółdzielni mieszkaniowych przy ul. Sportowej i Marysieńka, RW TBS oraz wspólnot 

mieszkańców. Poinformowała, że aktualnie firma Ekosystem dokonuje zakupu odpowiednich 

pojemników na tekstylia. Pojemniki na tekstylia będą koloru pomarańczowego. Następnie 

podana zostanie informacja do publicznej wiadomości gdzie ww. pojemniki zostaną ustawione 

na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno. Podkreśliła, że planuje się ustawienie pojemników na 

tekstylia w obrębie kamer Monitoringu Miejskiego w celu zapewnienia utrzymania czystości 

i porządku w obrębie ich lokalizacji. Ponadto należy dodatkowo uregulować wszystkie kwestie 

formalne i prawne związane z odbiorem i zagospodarowanie odpadów typu tekstylia zgodnie 

z nowymi wytycznymi i interpretacjami.  

     Radny pan Paweł Becker przekazał, że chciałby powrócić do tematu, który ciągnie się 

w mieście od wielu lat czyli Alei  Grobowców na starym cmentarzu. Powiedział, że w dniu 20 

stycznia br., przy Alei Grobowców były składane wiązanki kwiatów z okazji rocznicy powrotu 

Wąbrzeźna do Polski. Oznajmił, że powyższe miejsce było zarośnięte krzewami oraz bardzo 

zaśmiecone. Poprosił Komendanta Straży Miejskiej aby częściej kontrolować teren starego 

cmentarza z uwagą na osoby wyrzucające śmieci oraz spożywające alkohol.  

     Radny pan Wojciech Bereza powiedział, że około miesiąc temu Burmistrz Wąbrzeźna 

przedstawiał temat próby rozwiązania problemu parkowania i zatrzymywania się pojazdów 

przy Szkole Podstawowej  nr 2. Zapytał na jakim obecnie etapie jest kwestia rozwiązania 

wymienionego wyżej problemu.  

     Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że w ubiegłym roku podjęta została próba 

wprowadzenia pojazdów na część boiska szkoły, jednak spotkało się to z niezadowoleniem 

części nauczycieli oraz rodziców dowożących samochodami swoje dzieci. Jednocześnie 

wspólnie z funkcjonariuszami Policji podjęto działania zmierzające do zmiany organizacji 

ruchu przy bramie wjazdowej do Szkoły Podstawowej nr 2 umożliwiające zatrzymanie pojazdu 

nie dłużej niż 5 minut. W wyniku przeprowadzonych obserwacji i analiz ustalono, że moment 



10 

 

szczytowy natężenia ruchu przypada między 7.42 a 7.58 czyli około 18 minut gdzie rodzice 

uczniów przede wszystkim klas młodszych chcą dzieci do szkoły osobiście dostarczyć. Obecnie 

pracownicy Straży Miejskiej kontrolują i egzekwują przepisy dotyczące parkowania 

i zatrzymywania przy bramie wjazdowej do szkoły. Przygotowują dokumentację fotograficzną. 

Następnie pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że jeżeli zajdzie potrzeba to będzie rozważana 

możliwość trwałego wyodrębnienia i wygrodzenia części terenu boiska szkoły na potrzeby 

parkowania pojazdów rodziców dowożących dzieci.  

    Pan Wojciech Bereza przekazał, że należy uznać za bardzo pozytywne powrócenie do działań 

zmierzających do zwiększenia rotacji na parkingu przy ul. Wolności i skrócenia czasu 

parkowania pojazdów. Ponadto należy uznać za prawidłową i dobrą decyzję aby nie zabierać 

części placu apelowego przed szkołą na miejsca parkingowe dla pojazdów rodziców 

dowożących dzieci. Następnie pan Wojciech Bereza powiedział, że powyższe działania dobrze   

wpisują się w informację znajdującą się na portalu samorządowym dotyczącą pewnych 

doświadczeń miasta stołecznego Warszawy w sprawie tworzenia tzw. szkolnych ulic. Wyjaśnił, 

że powyższa kwestia ma na celu poprawę bezpieczeństwa uczniów przy szkołach poprzez 

ograniczenie ruchu samochodów bądź wyłączenie w ogóle ruchu pojazdów w obrębie szkoły. 

Poprosił aby rozważyć możliwość ograniczenia ruchu pojazdów przy szkołach lub całkowitego 

wyłączenia ruchu w celu poprawy bezpieczeństwa uczniów.  

    Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że zaproponowane przez Radnego pana Wojciecha 

Berezę ograniczenie ruchu pojazdów bądź wyłącznie ruchu przy Szkole Podstawowej nr 3 na 

ul. Tysiąclecia byłoby możliwe i proste do wdrożenia. Dodał, że trudniej byłoby to 

przeprowadzić i wdrożyć na ulicy Matejki i ul. Wolności przy Szkole Podstawowej nr 2. 

Oświadczył, że należy przede wszystkim dbać o bezpieczeństwo pieszych kosztem wygody 

kierujących pojazdami. Podkreślił, że pieszych jest zdecydowanie więcej niż kierujących 

rowerami czy pojazdami.  

    Radny pan Michał Lewandowski oznajmił, że mieszkańcy osidla 750 lecia prosili 

o poruszenie kwestii możliwości wykupu domków mieszkalnych stanowiących własność RW 

TBS.  

   Pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że zostanie zorganizowane spotkanie z Prezesem RW 

TBS, na które zostanie zaproszony również Radny pan Michał Lewandowski. Dodał, że 

podczas spotkanie zostaną przeanalizowane możliwości wykupu nieruchomości stanowiących 

majątek spółki RW TBS.  

  Radny pan Wojciech Bereza przekazał, że jesienią zeszłego roku widać było młodzież, która 

na terenie miasta sadziła młode drzewka. Powiedział, że inicjatywa sadzenia drzew przez 
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młodzież jest bardzo pozytywna i wychowawcza. Dodał, że z jednej strony dokonuje się 

nowych nasadzeń, a z drugiej strony można zaobserwować dużą wycinkę starych drzew na 

terenie Wąbrzeźna. Między innymi wycięto trzy duże drzewa z terenu wspólnoty 

mieszkaniowej przy ul. Niedziałkowskiego 3. Następnie Radny pan Wojciech Bereza zapytał 

kto złożył wniosek dotyczący wycinki trzech dużych drzew i jakie było uzasadnienie 

wnioskodawcy.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że gospodarka związana z wycinkami i nasadzeniami 

drzew na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno jest prowadzona w sposób racjonalny 

i restrykcyjny, Dodał, że w wielu przypadkach Urząd wydaje odmowne decyzje dotyczące 

wycinaki drzew. Wyjaśnił, że bardzo często nakazuje się wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych 

zamiennych takich jak podkrzesywanie, prześwietlanie czy podcinanie. Natomiast wycięcie 

drzewa jest rozwiązaniem ostatecznym wynikającym ze względów bezpieczeństwa. Ponadto 

na terenie miasta dokonuje się więcej nasadzeń nowych drzew w porównaniu do ilości drzew 

przeznaczonych do wycięcia. Następnie pan Tomasz Zygnarowski powiedział, że jeżeli chodzi 

o wycinkę drzew przy ul. Niedziałkowskiego 3 to udzieli odpowiedzi na piśmie, ponieważ 

w dniu dzisiejszymi nie posiada informacji kto był wnioskodawcą i jakie było uzasadnienie.  

    Pani Małgorzata Biewald oznajmiła, że jest również zdecydowanym przeciwnikiem 

wycinania dużych drzew z terenu Wąbrzeźna. Zaapelowała do mieszkańców miasta aby dbali 

o drzewa i przede wszystkim planowali i wykonywali prace pielęgnacyjne i nie stosowali 

radykalnych rozwiązań w postaci wycinek.  

   Radny pan Jarosław Stachowski poruszył techniczną kwestię dotyczącą słupków 

ograniczających możliwość przejazdu przez ulicę Łabędzią w obrębie zlokalizowanego bloku 

wielorodzinnego należącego do firmy Ekosystem. Wyjaśnił, że jeden słupek ograniczający 

możliwość przejazdu został bardzo wąsko zamontowany co obecnie uniemożliwia przejazd 

pojazdów służb sprzątających firmy Ekosystem. Zwrócił się z prośbą do Burmistrza Wąbrzeźna 

aby zamontować powyższe słupki w sposób umożliwiający przejazd pojazdów służby 

oczyszczającej miasto.  

     Pani Małgorzata Biewald powiedziała, że mieszkańcy sygnalizują, iż słupki ograniczające 

przejazd od strony ulicy Kasztanowej zostały zamontowane za szeroko.  

    Radny pan Jarosław Stachowski oznajmił, że otrzymał informację od właścicieli garaży 

znajdujących się za kwiaciarnią Izaura przy ul. Grudziądzkiej. Teren za kwiaciarnią przy 

garażach należy do Gminy Miasto Wąbrzeźno. Dodał, że powyższy teren jest w bardzo złym 

stanie technicznym i wymaga naprawy nawierzchni. Poprosił Burmistrza Wąbrzeźna aby 
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zaplanował spotkanie z właścicielami garaży w terenie celem przedyskutowania ewentualnych 

możliwości naprawy i wyrównania wymienionego wyżej terenu.  

     Radny pan Grzegorz Banaś powiedział, że chciałby przypomnieć o potrzebie sprzątanie 

nawierzchni ulicy Spokojnej. Dodał, że mieszkańcy ulicy Spokojnej skarżą się, iż ulica nie jest 

utrzymywana w czystości i porządku i wymaga ręcznego oczyszczania z uwagi na parkujące 

pojazdy.  

    Radna Iwona Ciesielska-Dąbrowska oznajmiła, że chciałaby na dzisiejszej sesji przekazać 

sugestię mieszkanki Wąbrzeźna, która odwiedzając Wrocław zaobserwowała pojawiające się 

nowe figurki krasnali. Zaproponowała aby rozważyć w Wąbrzeźnie wykonanie odlewów 

jaszczurek, które można by ustawić w różnych częściach miasta.  

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że w ubiegłym tygodniu odbył naradę z Zastępcą 

Burmistrza oraz pracownikami Wydziału Promocji Miasta. Podczas narady pojawił się pomysł 

utworzenia w Wąbrzeźnie szlaku jaszczurczego lub ścieżki jaszczurczej, ścieżki krasnali bądź 

innych postaci z bajek. Dodał, że pomysł szlaku wąbrzeskich jaszczurek będzie rozważony.  

    Radny pan Robert Ratajczak powiedział, że chciałby wywołać temat często ostatnio 

poruszany przez mieszkańców miasta dotyczący powstałego dzikiego parkingu za siedzibą 

Starostwa Powiatowego. Przekazał, że mieszkańcy Wąbrzeźna pytają czy Gmina Miasto 

Wąbrzeźno może podjąć działania zmierzające do poprawy stanu technicznego dzikiego 

parkingu za budynkiem Urzędu Powiatowego.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że powstały parking znajduje się na terenie 

prywatnym i nie powinno się z niego korzystać. Dodał, że parkowanie pojazdów odbywa się 

wyłącznie za zgodą właściciela nieruchomości. Wyjaśnił, że Gmina Miasto Wąbrzeźno nie 

może angażować środków publicznych na terenach prywatnych. Władze miasta mogą jedynie 

wystąpić z prośbą do właściciela terenu aby rozważył możliwość wyrównania działki. 

Zaznaczył, że zdecydowana większość osób korzystających z powstałego parkingu jest 

klientami Starostwa Powiatowego, Nowego Szpitala bądź Zespołu Szkół Ogólnokształcących. 

Zobowiązał się zgłoszony problem przedstawić Staroście Wąbrzeskiemu.  

   Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że mieszkańcy ulicy Szpakowej zwracają się 

z prośbą o dostawienie dodatkowego kosza na nieczystości oraz wyrównanie pozostawionej 

„górki” ziemi lub żwiru w ramach planowanych wiosennych prac porządkowych w mieście. 

Ponadto mieszkańcy proszą również aby na wysokości pasażu handlowego przy 

ul. Grudziądzkiej 50 zamontować ławkę oraz stojak na rowery.  
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    Pan Tomasz Zygnarowski oświadczył, że porozmawia z Prezesem Spółdzielni 

Mieszkaniowej przy ul. Sportowej w kwestii możliwości zamontowania ławki oraz stojaka na 

rowery wzdłuż pasażu handlowego przy ul. Grudziądzkiej 50.  

  Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald poinformowała, że od stycznia 2025 roku 

funkcjonują dyżury Radnych Rady Miasta, które odbywają się zawsze w drugi poniedziałek 

miesiąca. Przekazała, że 10 lutego br. dyżur będzie pełniła Radna pani Iwona Dąbrowska-

Ciesielska i Radny pan Grzegorz Banaś. Dyżur odbywa się w siedzibie Straży Miejskiej 

w pokoju poselskim od godziny 15.30 do 17.00. 

 

Ad 18 

   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald 

zamknęła VIII sesję w IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 5 lutego 2025 roku 

o godzinie 15.11. Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
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